
 

 
Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 

 
Referat for skolebestyrelsesmøde  

Dato: 15. september 2020  

Tid: 17.00-19.00  

 

 

Sted: Konferencerummet  

 

 

 

Mødedeltagere: Anders (1. suppleant), Thomas (medl.), Charlotte (medarb.), Karina (medarb.), Lisbeth 

(medl.), Morten (medl.), Peter (medl.), Else Marie (medl.), Anders W. (souschef) og Max (skoleleder)   
DAGSORDEN BEMÆRKNINGER & REFERAT 

1.  Godkendelser 
 

• Godkendelse af dagsorden 
o Godkendt 

2.  Planlægning af 
trivselsforældremødet 

• Hvem gør hvad – hensigterne og formålet og forberedelse mm. 
o Udsættes på grund af Corona til foråret 

3.  Lærernes dag 5. oktober • Vi skal spore os ind – Lise har tovholderfunktionen her 
o . 

4.  Plan for udarbejdelse af 
retningslinjer og fokus 
(kommunikation) 

• Vi skal lave en plan for dels hvilke retningslinjer og dels hvordan vi 
skal arbejde med dem. 

• Principarbejdet skal omhandle principper for følgende: 
o IT og Bring Your Own Device (BOYD) 
o Her følger skolen fra indeværende skoleårs start 

kommunens politik – Brin Your Own Device, men der 
mangler et princip på området. Max vil komme med udkast 
til princip. 

o Skolebestyrelsen efterlyser et overblik og en udmelding om 
hvad egne PC’ere skal kunne. 

o Forældresamarbejde og kommunikation 
o Det foreslås, at lektie indarbejdes i princip om skole-hjem-

samarbejdet/forældresamarbejdet.  
o Det blev endvidere drøftet, om princippet for skole-hjem-

samarbejde skal indarbejde bemærkninger om vi er 
lektiefri eller ej. Det slås med det samme fast, at vi ikke er 
lektiefri, men det skal indarbejdes i et princip. 

o Klassekassen og lejrskoler 
o Der var udsendt en udkast til et princip, som blev drøftet. 

Der bliver lavet enkelte præciseringer.  
o Sammenhængen med og adskillelsen mellem princippet for 

lejrskole eller klassekasse blev også diskuteret – Else Marie 
arbejde videre med udkast til begge.  

o Der skal udarbejdes et princip for lejrskoler (der findes ikke 
et pr). Der er nedsat en skrivegruppe bestående af Anders 
og Else Marie. Forslaget sendes ud som bilag til næste 
møde. 

o Uønsket elevadfærd 
o Det udsættes foreløbigt. Else Marie og Max laver et oplæg 

til et kommende møde, et oplæg der inkluderer princip for 
rygning. 



 

 
o  

5.  Årsberetningen 20/21 • Hvordan og hvornår og hvor skal den laves, formidles mm.? 
o Der kan ikke, som sidste år, gennemføres mundtlig beretning. 
o En mundtlig beretning vil skulle aflægges i løbet af 2020, men 

på grund af coronaen er det udsat til foråret 21. 

6.  KKFO deltagelse på 

Skolebestyrelsesmøder 

• Hvad siger retningerne og reglerne. Max får en tilbagemelding fra 
forvaltningen herom og vi skal evt. have et medlem ind fra KKFO 
rådet. 

o Der skal være en repræsentant fra KKFO, som medlem af 
skolebestyrelsen og som også sidder i KKFO-rådet. 

o Det har betydning for forretningsorden og bestyrelsens 
sammensætning. Dette kigger skolen på inden næste møde, 
hvor det også er hensigten at det nye medlem deltager, hvor 
den nye forretningsorden så skal godkendes. 

7.  Byggesagen • Hvor er vi i byggesagen og hvorledes ønsker skolebestyrelsen 
inddragelse og høringer? 

o Skolen venter på en i-brug-tilladelse til de lokaler, som nu er 
renoveret. 

o Der afholdes flere møder om det store byggeri. Det handler 
primært om indretning. 

o De går i gang med at rive ned i august 2021. Skolen har flere 
gange efterlyst en tidsplan – skolebestyrelsen efterlyser det 
og vil rette henvendelse til forvaltningen om at få en 
køreplan. 

o Skolebestyrelsen vil gerne have byggeriets projektleder ud og 
fortælle om den nye skole i foråret. 

8.  Meddelelser • Elever: Ingen deltagere. Ledelsen oplyser, at man arbejder på at finde 
en måde at genoptage elevrådsmøderne på, hvilket er svært pga 
coronaen. 

• Ledelsen: 
o Uge 41 – elevsamtaler. Vi vil gerne lave en ny form for skole-

hjem-samtaler. De skal være mere dynamiske og vi vil gerne 
sætte elevens motivation og læring i fokus. Vi skal måske 
kalde dem feedbacksamtaler, læringssamtaler eller andet – 
det er vigtigt, at det ikke forveksles med tidligere former for 
skole-hjem-samtaler. Vi vil gerne have, at eleven bliver den 
talende til samtalerne, som derfor skal have et udtryk. Vi vil 
gerne have at en dokumentation af samtalerne bliver til en 
elevplan. Der er meget i den forbindelse der internt handler 
om logistik. Vi tror på, at elevernes refleksioner har en værdi i 
sig selv. Den overordnede hensigt er, at eleverne skal have 
”endnu mere lyst til at komme i skole i morgen”. 
Skolebestyrelsen udtrykker begejstring for tiltaget og 
opfordrer ledelsen til mere kommunikation om tiltaget. 

o Der er skærpede restriktioner, og vi kan godt mærke det. 
Organisationen presses af de mange retningslinjer. 

o Der er slået en stilling op til KKFO-leder, hvor Else Marie 
deltager og kommende KKFO-repræsentant. 



 

o Der er ny budget-model, som betyder at vi kommer til at miste 
omkring 400.000 kroner. Modellen rummer nogle principper 
om omrokering af midler, som bestyrelsen mener der er grund 
til at se på med kritiske øjne. Skolebestyrelsen udarbejder et 
høringssvar, som sendes rundt til medlemmerne. 

• Lærerne: . 
• Bestyrelsen: Orientering om afvikling af lærernes dag – tovholder er Lise, som 

var fraværende. 

9.  Evt. o  

 


